
Protokół nr LIX/2014 
Sesji Rady Miejskiej w Witnicy 

z 25 kwietnia 2014 r. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
5. Informacja dot. współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2013 r. 
6. Sprawozdanie z działalności Miejskich Zakładów Komunalnych w Witnicy za 2013 r. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach:   

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 r., 
2) udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Witnica absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2013 r., 
3) przejęcia od  Powiatu Gorzowskiego  zadania publicznego o charakterze 

ponadgminnym z zakresu edukacji publicznej oraz upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy 
Witnica do podpisania porozumienia w tej sprawie, 

4) wprowadzenia zwolnienia od podatku od nieruchomości stanowiącego regionalną 
pomoc inwestycyjną, 

5) wyrażenia zgody na używanie nazwy miasta Witnica w znaku towarowym Hotelu i 
Restauracji z siedzibą w Witnicy, przy ul. Krajowej Rady Narodowej 6, 

6) przystąpienia Gminy Witnica do Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego, 
7) zmiany uchwały sprawie uchwalenia programu pt: „Gminny Program 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie”, 
8) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie 

ścieków oraz o dopłacie. 
  
9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
10.  Zakończenie sesji. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Ad 1. 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.10. Otwarcia sesji dokonała przewodnicząca 

Rady Krystyna Sikorska. Powitała  wszystkich przybyłych i przystąpiła do realizacji porządku 
obrad. 

W posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych. 
 

Lista obecności  stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
Ad 2. 
 K. Sikorska przedstawiła porządek obrad.  

Otwarcie sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 Nie zgłoszono uwag do porządku. 
 
Ad 3. 

Z. Wilk przedstawił wniosek przyjęcie protokołu z LVIII Sesji z dnia 20 marca 2014 r. 
Rada przyjęła protokoły jednogłośnie.  
 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Ad 4. 
  

Sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym Burmistrz Andrzej Zabłocki 
rozpoczął od informacji na temat  koncepcji zagospodarowania centrum miasta. A. Zabłocki 
omówił propozycje projektanta. 

Slajdy z prezentacji stanowią załącznik nr 4  do niniejszego protokołu. 
 

A. Zabłocki przypomniał, że na poprzedniej sesji Rady Miejskiej mówił, że temat 
fotowoltaiki w takim kształcie, o jakim myśleliśmy – już się skończył. Ustawa o 
odnawialnych źródłach energii jeszcze nie została podjęta. Wejdzie w życie 1 stycznia 2015 
roku. Gdy dzierżawiliśmy firmie grunt to dawaliśmy 12 miesięcy poczekalni – tyle dawaliśmy 
rządowi na podjecie ustawy o odnawialnych źródłach energii. Podpisując umowę sądziliśmy, 
że po ponad 2 latach pracy nad ustawą, uda ją się w końcu podjąć. Jednak nie udało się. 

Jest mały cień nadziei. Firma która wygrała poprzedni przetarg - na kwotę 27 mln zł 
(na dzierżawę), deklaruje, że przystąpi do kolejnego przetargu, tym razem na kupno ziemi. 
Tworzymy też dokumenty, które mogą uatrakcyjnić ten grunt, m. in. opinia o oddziaływaniu 
na środowisko, wydana decyzja środowiskowa. Marzeniem byłoby sprzedanie gruntu po 
starej cenie. 

Następnie omówił slajd z prezentacji przedstawiający witnicką strefę przemysłową II 
– wskazał teren, gdzie firma Kaskad będzie prowadziła przetwórstwo mleka na kazeinę. Jest 
też firma zainteresowana kupnem 3,2 ha gruntu, gdzie chce wybudować halę i na początek 
zatrudnić 20 osób. Koszt gruntu to ok. 700 tys zł. Jeśli to dojdzie do skutku, to będziemy 
mieli 2 inwestorów w strefie II. 

A. Zabłocki omówił także akcję sadzenia lasu. Przekazał, że w „Gazecie Lubuskiej” 
piszą, że chcemy wyciąć 500 dębów – nikt oczywiście jeszcze tego nie robi, ale (żartobliwie) 
podczas dorocznej akcji posadziliśmy 500 nowych dębów. 

Gościliśmy przedstawicieli fundacji Witnica-Druten, która oficjalnie „otworzyła” 
nowy drogowskaz.  Mamy też kilka nowych pomysłów na współpracę z Druten. Współpraca 
powinna dobrze funkcjonować, m. in. mamy pomysł na tzw. Projekt Garden – projekt 
związany z OPS i praktykami dla bezrobotnych, szkoleniami dla sadowników i ogrodników. 
Tam w Holandii pewne rzeczy robią lepiej niż my, dobrze by było to podpatrzeć. Także nowa 
Rada Miejska pojedzie w przyszłej kadencji do Holandii. To jedyny taki moment, kiedy 
władza jedzie do Druten, poza tym młodzież, sportowcy i inni.  



Witnica jest zaangażowana we współpracę terytorialną (Europejskie Ugrupowanie 
Współpracy Terytorialnej) próbujemy pozyskiwać pieniądze i aby je pozyskać trzeba 
współpracować z Niemcami (właśnie w ramach EUWT). Witnica przejęła wiodącą rolę w 
tym projekcie. 

A. Zabłocki pokazał także remontowaną świątynię Cecylii. Teraz nie ma tam rzeźby 
Kronosa, która też właśnie podlega renowacji. To nie nasze działania, a w zasadzie lasów 
państwowych. Tak więc wespół w zespół – lasy, Lubuski Urząd Marszałkowski i 
Konserwator Zabytków - chcielibyśmy to miejsce odnowić. Gminna jest tylko inwencja, 
ponieważ nie chcemy tego robić pieniędzmi gminnymi. W sierpniu wszystko powinno być 
gotowe. 

Remontujemy także ul. Moniuszki. Nie mamy funduszy na gruntowny remont, dlatego 
przekładamy trelinkę. Chętnie byśmy ją wyrzucili, ale musimy poprzekładać to, co się da. 
Poza tym łatamy tam gdzie trzeba, pokazuje to zaangażowanie pracowników CIS. 

A. Zabłocki przypomniał, że młodzież mówiła, że nie ma miejsca, gdzie można by 
zrobić ognisko – wydzieliliśmy takie miejsce przy stawie miejskim. Podwiesiliśmy także kosz 
do koszykówki (w przyszłym tygodniu będzie siatka). Wszystko zostało wykonane własnymi 
siłami. Kosz i ławki wykonano ze złomu, drzewce z topoli. A. Zabłocki omawiając kolejne 
slajdy w swojej prezentacji wskazał też nowe ławki, piaskownicę i balustrady. Zostały one 
wykonane tylko z odpadów i złomu, zapłacono tylko za farbę. Pozyskaliśmy także szatnię dla 
Klubu Sportowego w Sosnach – zaadaptowano stary kiosk za cenę złomu. Robimy sporo 
rzeczy, to są drobiazgi.  

Organizujemy ZIT (Zintegrowane Inwestycje Terytorialne) Witnica jest pionierem 
projektu,  mamy przygotowaną strategię dla 5 gmin. Mamy materiał, który ma przekonać 
Panią Marszałek do przyznania pieniędzy dla naszego ZIT (razem z Górzycą,  
Kostrzynem, Słubicami i Słońskiem). Wkrótce 5 burmistrzów pojedzie do Zielonej Góry, aby 
przekonać p. Marszałek Polak do naszego pomysłu. 

Na koniec A. Zabłocki powiedział, że mielimy zaplanowaną uroczystość, ponieważ 
mamy nowego sołtysa w Pyrzanach. Witamy serdecznie na pokładzie, oficjalnie to zrobimy 
na następnej sesji. Nie mówimy, że będzie łatwo, bo nikt nie obiecywał, że będzie łatwo. 
Witamy! 
 
Ad 5. 

Informację dot. współpracy z organizacjami pozarządowymi przedstawił Kierownik 
Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Artur Rosiak.  

Slajdy z prezentacji stanowią załącznik nr 5  do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 6.  

Sprawozdanie z działalności Miejskich Zakładów Komunalnych w Witnicy za 2013 r. 
przedstawił prezes spółki Wojciech Grzecznowski.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

W. Grzecznowski powiedział m. in., że udało się korzystnie kupić materiał do 
rozbudowy kanalizacji, spółka może korzystnie wykonywać przyłącza, może też rozkładać 
koszt wykonania takiego przyłącza na raty. 
 

Radny Waldemar Wrzesiński powiedział, że wynik finansowy go nie dziwi, natomiast 
widzi, że spółka nie inwestuje w sieci. Zapytał, kiedy zaczną inwestować w rozbudowę sieci. 



 W. Grzecznowski powiedział, że Zakłady zawsze inwestowały w sieci – wykonano 
500 m na ul. Końcowej, 300 m na Starzyńskiego. Inwestujemy cały czas, na prezentacji też 
wskazał, co robimy. 

W. Wrzesiński powiedział, że to są małe inwestycje. Zapytał, dlaczego nie podjąć 
inwestycji kanalizacji w innych miejscowościach – tam gdzie ich nie ma? 

W. Grzeczowski powiedział, że inwestujemy racjonalnie 
W. Wrzesiński powiedział, że powinna spółka powinna rozwijać sieć, nawet kosztem 

kredytów. 
W. Grzecznowski powiedział, że Zakłady miały zysk na poziomie 160 tys. zł, 

a przeprowadzana inwestycja jest na kwotę 600 tys. zł 
 
Ad 7. 

Interpelacje i zapytania 
 
Radny Dariusz Jaworski wnioskował o otwarcie bramki do Gimnazjum, żeby można 

było korzystać z boiska.  
Prosił też o zestawienie, jakie było dofinansowanie do szkół średnich z terenu gminy 

w ciągu 10 lat. 
 

Sołtys Nowin Wielkich Dudek zapytała, czy coś wiadomo o progu na ul. Pyrzańskiej. 
Już kilka miesięcy temu to zgłaszała i nadal  nic tam się nie dzieje. 
 

Marek Maślanka (koło Prawa i Sprawiedliwości) powiedział, że  mieszkańcy Mościc 
nie chcą wiatraków 750 metrów od ich domostw. Obiecaliśmy mieszkańcom, chcemy im 
pomóc, za protestem podpisało się 80 osób. 

M. Maślanka przekazał, że zwracał się również do niego mieszkaniec ul. Ogrodowej. 
Ulica jest w tak złym stanie technicznym, to trzeba by ją zamknąć ze względów 
bezpieczeństwa. Powiedział, że w Urzędzie należy przeprowadzić kontrole w zakresie 
prawidłowości podejmowanych decyzji, bo dobre ulice są tylko tam, gdzie mieszkają 
prominenci. Mieszkaniec krytykował także działalność radnego Zakryszko, który oprócz 
zadbania o swój blok nic nie zrobił dla mieszkańców ogrodowej. Pan skarżył się także, że nie 
można uzyskać dokumentacji od byłego zarządcy budynku – byłego ZGM. Postulował także 
o bezwzględną walki z ludźmi pijącymi alkohol pod sklepami. 

M. Maślanka odwołał się do poprzedniej sesji Rady, kiedy to Przewodnicząca Rady 
powiedziała, że gościom obecnym na sesji może udzielać głosu, ale wcale nie ma takiego 
obowiązku. Powiedział, że konstytucja daje mu prawo do udziału w życiu politycznym. 
Powołał się także  art. 61 Konstytucji RP mówiący o tym, że obywatel ma prawo do 
uzyskiwania informacji o działalności organów władzy publicznej oraz osób pełniących 
funkcje publiczne – zacytował fragment. Ma też prawo do aktywnego udziału w obradach – 
powołał się na art. 11b ustawy o samorządzie gminnym, który mówi, że działalność organów 
gminy jest jawna. Zacytował, że jawność działania organów gminy obejmuje w szczególności 
prawo obywateli do uzyskiwania informacji, wstępu na sesje rady gminy i posiedzenia jej 
komisji, a także dostępu do dokumentów wynikających z wykonywania zadań publicznych, w 
tym protokołów posiedzeń organów gminy i komisji rady gminy. 

M. Maślanka podziękował Pani Sołtys z Nowin Wielkich, radnemu Mołdochowi i 
Jaworskiemu, że 14 kwietnia w Kamieniu Wielki wzięli udział w obchodach rocznicy 
smoleńskiej. 
 
 
 



Ad 8. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu przedstawiła skarbnik Gminy Agnieszka 

Chudziak.  
Slajdy z prezentacji stanowią załącznik nr 7  do niniejszego protokołu. 

 
Pytań do sprawozdania nie było. 
K. Sikorska przedstawiła opinię RIO o sprawozdaniu  
Następnie przedłożyła uchwałę w sprawie: 

 
1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 r., 
 
Tekst uchwały odczytała K. Sikorska. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu. 
Uchwałę podjęto jednogłośnie, 13 głosami „za” 
 
Uchwale nadano numer LIX/316/2014 i stanowi ona załącznik do protokołu. 
 
2) udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Witnica absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2013 r., 
K. Sikorska powiedziała, że Komisja Rewizyjna Rady wnioskowała do 

Przewodniczącej o udzielenie absolutorium. K. Sikorska przekazała wniosek do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. RIO zaopiniowało wniosek pozytywnie.  

Następnie K. Sikorska. przedstawiła uchwałę w sprawie dzielenia absolutorium 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu. 
Uchwałę podjęto jednogłośnie, 13 głosami „za” 
 
Uchwale nadano numer LIX/317/2014 i stanowi ona załącznik do protokołu. 
 
Następnie głos zabrał A. Zabłocki i złożył podziękowanie za jednogłośne 

absolutorium. Złożył też podziękowania na ręce Pani Skarbnik.  
 
Następnie głos zabrała poseł Krystyna Sibińska. Powiedziała, że to dzisiejsze 

głosowanie, to nie tylko absolutorium burmistrzowi ale też absolutorium całej Radzie. W 
radach dzieją się różne rzeczy, ona sama ma też inne doświadczenia jako była radna, ale tu w 
Witnicy współpraca jest wzorcowa. Zaprosiła radnych do Sejmu  na 29 maja, wejście grupy 
zarezerwowano na godz. 15.20.  

K. Sibińska pogratulowała współpracy, przypomniała, jak burmistrz wspomniał jak to 
wyglądało na początku. Pamięta, jak były kiedyś ustalane priorytety. Z wszystkich projektów 
nie wyszedł tylko projekt rozbudowy szatni przy Szkole Podstawowej. Podsumowała, że 
łatwo pisać projekty na dofinansowanie, ale najtrudniej je rozliczyć – stąd największe uznanie 
dla Pani Skarbnik. Stwierdziła, że przy realizacji projektów jest zbyt rozbudowana 
biurokracja, kontroli jest za dużo, podobnie kary za błędy nie powinny być tak wysokie.  

 
3) przejęcia od  Powiatu Gorzowskiego  zadania publicznego o charakterze 

ponadgminnym z zakresu edukacji publicznej oraz upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy 
Witnica do podpisania porozumienia w tej sprawie, 

 
Projekt uchwały  zreferował Zastępca Burmistrza Eugeniusz Kurzawski. Powiedział, 

że to rzecz nie nowa, 2 lata temu Rada podjęła podobną uchwałę, jednak ponieważ szkoła nie  
otrzymała dotacji na zrealizowanie projektu termomodernizacji, przejęcie szkoły nie mogło 



być możliwe. E. Kurzawski wyjaśnił, że gmina przejmujemy trzy typy szkół.  Nie Zespół 
Szkół, a trzy typy szkół – Liceum Ogólnokształcące, Technikum oraz Szkoła Wielozawodowa 
- znika nadbudowa Zespołu Szkół. Rzeczą niezwykle istotną jest tekst porozumienia, które 
jest przygotowywane. Data przejęcia to 1 stycznia. Miało to być wcześniej, ale nie została 
spełniona ważna przesłanka tj. nie została rozpoczęta inwestycja termomodernizacji ZS. Gdy 
zostaną przyznane pieniądze na realizację tego projektu, to Powiat rozwiąże Zespół Szkół a 
Gmina powoła nowy zespól. Porozumienie też zawiera zapis, że przez 3 lata powiat będzie 
dopłacał połowę środków do funkcjonowania placówki. Dopłacamy do tej inwestycji, 
podobnie jak Powiat. Przejmujemy szkołę, bo chcemy aby nadal funkcjonowała. Czekamy, aż 
Powiat Gorzowski podpisze umowę o dofinansowanie, rozpisze przetarg i rozpocznie 
inwestycję, wtedy obie rady podejmą uchwały konieczne do przekazania . 

 
Tekst uchwały odczytała K. Sikorska. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu. 
Uchwałę podjęto przy 12 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się”. 
 
Uchwale nadano numer LIX/318/2014 i stanowi ona załącznik do protokołu. 
 
4) wprowadzenia zwolnienia od podatku od nieruchomości stanowiącego regionalną 

pomoc inwestycyjną, 
 
Projekt uchwały zreferował E. Kurzawski. 
 
Tekst uchwały przedłożyła  K. Sikorska. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu. 
Uchwałę podjęto jednogłośnie, 13 głosami „za” 
 
Uchwale nadano numer LIX/319/2014 i stanowi ona załącznik do protokołu. 
 
5) wyrażenia zgody na używanie nazwy miasta Witnica w znaku towarowym Hotelu i 

Restauracji z siedzibą w Witnicy, przy ul. Krajowej Rady Narodowej 5, 
 
Tekst uchwały zreferował P. Pisarek. Przekazał, że obecny zarządca wystąpił z 

wnioskiem o używanie nazwy hotel Witnica  
 
Tekst uchwały odczytała K. Sikorska. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu. 
Uchwałę podjęto jednogłośnie, 13 głosami „za” 
 
Uchwale nadano numer LIX/320/2014 i stanowi ona załącznik do protokołu. 
 
6) przystąpienia Gminy Witnica do Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego, 
 
Tekst uchwały zreferował P. Pisarek. 
 
Tekst uchwały odczytała K. Sikorska. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu. 
Uchwałę podjęto jednogłośnie, 13 głosami „za” 
 
Uchwale nadano numer LIX/321/2014 i stanowi ona załącznik do protokołu. 



 
7) zmiany uchwały sprawie uchwalenia programu pt: „Gminny Program 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie”, 
 
Tekst uchwały zreferował P. Pisarek. Powiedział, że nadzór ma inne zdanie co do 

wejścia w życie uchwały. Ich zdaniem jest to akt kierownictwa wewnętrznego – więc nie jest 
aktem prawa miejscowego i nie musi być publikowany. 

 
Tekst uchwały odczytała K. Sikorska. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu. 
Uchwałę podjęto jednogłośnie, 13 głosami „za”. 
 
Uchwale nadano numer LIX/322/2014 i stanowi ona załącznik do protokołu. 
 
8) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie 

ścieków oraz o dopłacie. 
 
Tekst uchwały zreferował P. Pisarek. Przypomniał, że komisje rady obradowały na 

temat . Generalnie wzrost stawek będzie wynosił 51 gr. Łącznie na wodzie i ściekach to 
wzrost rzędu 4%. Podwyżka jest spowodowana także dużymi inwestycjami prowadzonymi 
przez spółkę w tym roku.  

 
Tekst uchwały odczytała K. Sikorska. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu. 
Uchwałę przyjęto przy 9 głosach „za” i 4 głosach „przeciw”. 
 
Uchwale nadano numer LIX/323/2014 i stanowi ona załącznik do protokołu. 

 
Ad 9.  
 

A. Zabłocki poprosił Dyrektor Bogumiłę Andruszko o odpowiedź na pytanie dot. 
możliwości wejścia na boisko Gimnazjum. 

B. Andruszko powiedziała, że chciałaby, żeby bramka była otwarta, jednak taka 
decyzja jest podjęta ze względu na bezpieczeństwo. Dzieci wchodzą bez opieki, a ich fantazja 
nie zna granic. Wchodzą na dach, rozpalają ogniska, poza tym dorośli urządzają tam sobie 
popijawy. Jeśli służby publiczne będą pilnowały tego miejsca, to nie widzi problemu, aby 
udostępnić boisko. Teraz ze względów bezpieczeństwa nie widzi takiej możliwości. 
  

A. Zabłocki przypomniał, że radny Jaworski wnioskował też o informację o dotacjach 
na inwestycje dla szkół.  Radny otrzyma informację później w formie pisemnej. 
 

A. Zabłocki przypomniał, że Pani Sołtys z Nowin Wielkich zadała pytanie na temat 
progu na ul. Pyrzańskiej. Osobiście na ten temat  rozmawiał z p. Kajder z oddziału Zarządu 
Dróg Wojewódzkich w Gorzowie Wlkp., poza tym sam tam przywiózł przedstawiciela ZDW 
w Zielonej Górze – wtedy na miejscu powiedzieli, że koniecznie trzeba to zrobić. Później A. 
Zabłocki nie raz dzwonił do ZDW w tej sprawie. Dzisiaj rozmawiał z inspektorami nadzoru, 
którzy rozpoczną inwestycję w Nowinach.  Nie chciałby, aby gmina to robiła, leży to w gestii 
Zarządu DW. 10 maja A. Zabłocki będzie w Zielonej Górze w siedzibie Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. Co prawda będzie tam w sprawie ronda na drodze 132, ale też powie o progu. 
 



A. Zabłocki powiedział, że na pytanie p. Maślanki dot. Mościc odpowie Burmistrz 
Kurzawski. Później otrzyma odpowiedź na temat ul. Ogrodowej. Powiedział, że może 
obserwatorów z PIS zapewnić, że jeśli się robi jakąś drogę w 7 miesięcznym mieście, to 
zawsze gdzieś będzie mieszkał jakiś prominent. Powiedział, że to bez sensu, żeby każdemu 
przypinać jakąś łatkę. 
 

E. Kurzawski powiedział, że gdyby zbadać sprawę wiatraków w Mościcach trochę 
lepiej (a radni o tym pamiętają), to inicjatywa budowy wiatraków przyszła z Mościc a nie z 
gminy. W tym wypadku to gmina nie szukała inwestora. Procedura uchwalania planu 
miejscowego zaczęła się w 2008 roku, a w 2007 gmina uchwaliła studium. Wtedy te akty były 
podejmowane przy aplauzie mieszkańców Mościc - te trzy wiatraki przyjęte zostały w 
studium przy aplauzie Mościc. Wtedy też rozpoczęła się procedura uchwalania planu. 
Procedury te trwały 6 lat, były to m. in. badania przelotu ptaków i wydawanie koniecznych 
opinii. Wszystko to zostało zakończone i w tej chwili, gdy wszystko zostało ustalone – 
Mościce są przeciw. Ministerstwo zdrowia nie ma żadnych kompetencji aby ustalać 
odległości takich budowli od zabudowań. W Polsce takich przepisów, które ustalają odległość 
– nie ma. Był wyznaczony termin, w którym można było wskazywać uwagi do planu. Było 
też spotkanie w Mościcach, brał w nim udział, tam też poinformowałyśmy, że mieszkańcy 
mogą zgłaszać uwagi, najpierw je rozpatrzy Burmistrz i później przedstawi je Radzie. Uwaga 
dot. odległości nie jest uwagą merytoryczną – nie jest to przewidziane przepisami prawa. To 
będą trudne decyzje stojące przed Radą Miejską. Na koniec Rada Miejska albo podejmie ten 
plan albo tego nie zrobi. Na pewno nie zlekceważymy tego, co się w  Mościcach dzieje. 
Aspekty społeczne przy podejmowaniu uchwały też są ważne. 
 

A. Zabłocki odniósł się do pytania dot. ul. Ogrodowej. Serdecznie zaprasza 
mieszkańca (który zgłosił się do p. Maślanki) na swój dyżur poniedziałek, ma plan dot. ul. 
Ogrodowej, chociaż nie trzeba jej zamykać. Układ jest tego typu – wiemy, jakie są 
możliwości finansowe gminy – i mimo tego, że Ogrodowa a Kościuszki to niebo a ziemia, to 
pomysł na polepszenie stanu Ogrodowej mamy. Zaprosił tego mieszkańca do siebie. 
 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej Maria Rydel powiedziała, że wszyscy 
zarządcy, którzy się zgłosili z koniecznymi upoważnieniami  – dokumentacje otrzymają. 
Ponieważ każdy chciał inne dokumenty, więc poprosiła o specyfikację. Dokumenty są gotowe 
do odebrania od 17 kwietnia. My nie możemy przetrzymywać tej dokumentacji. Jedynym 
dokumentem, którego zarządcy nie dostali, to są dokumentacje techniczne, których WGK nie 
posiada. Dokumenty dot. tych budynków są w archiwum w Gorzowie. 
 

A. Zabłocki  odniósł się do spawy jawności obrad. Powiedział, że od 23 lat te obrady 
są jawne i nie odbieraliśmy nikomu głosu. 

Odniósł się też do sprawy pijanych osób. Straż Miejska wywiesiła w kilku miejscach 
tzw.  fotopułapkę. Mamy ciekawy film, na którym widać jak żyje miasto. Mamy obserwacje 
kto pije, z kim pije. Wiemy sporo i zrobiliśmy sporo rzeczy, żeby ograniczyć pijaństwo. SM 
będzie dalej nad tym pracowała. 
 

Radny Piotr Zakryszko powiedział, że wypowiedzią podczas punktu interpelacje i 
zapytania,  został sprowadzony do parteru. Przez kwadrans pomiędzy przerwą wypunktował 
sobie, wokół których spraw chodził. Powiedział, że ulica Ogrodowa nie jest pępkiem świata, 
nie chodzi o to, żeby zajmować się tylko miejscem, z którego się wywodzi. Jednak  jeśli 
chodzi o ul. Ogrodową, to przez ten okres, od kiedy jest radnym, udało się wykonać na 
Ogrodowej drogę osiedlową, z 20 miejscami parkingowymi, 2 dla niepełnosprawnych, 



wybudowano 2 progi zwalniające, położono pod drogę nową kanalizację, jest boisko 
osiedlowe, powstałe z inicjatywy mieszkańców. Zarząd wspólnoty 30 ufundował tablice plus 
dwa maszty do koszy. Po transformacji  automatycznie odłączono oświetlenie. Walczył o to, i 
teraz droga do garaży jest oświetlona. Wybudowano też plac zabaw - jest to pierwszy plac dla 
całej Ogrodowej. Złożył też wniosek o kanalizację burzową. Przypomniał, że wielokrotnie 
mówił burmistrz o planowanej inwestycji fotowoltaiki. Będzie musiało tam przejechać 
mnóstwo tirów z ogromnym ładunkiem. Celowo zwlekamy z remontem – bo to są pieniądze 
publiczne i nie można ich marnotrawić. Walczył też o sprawy ważne dla terenów 
popegeerowskich – o sprawę kanalizacji sanitarnej – i udało się przełożyć całą kanalizację na 
osiedlu. Udało się również wywalczyć pieniądze na pogłębienie rowów. Wcześniej wody 
gruntowe podsiąkały a od momentu tej inwestycji problem zniknął. Wnioskował też o 
dosypanie rumoszu do przejścia na strefę (pieszego). P. Zakryszko podsumował, że te 
informacje wypunktował  tak pokrótce – mimo wszystko się cieszy, bo tam mieszka 700 
mieszkańców a niezadowolony jest jeden. 
 

K. Sikorska powiedziała, że pamięta, jak odpowiedziała p. Maślance na poprzedniej 
sesji. Także zacytowała paragraf 11 ustawy i samorządzie gminnym. Pamięta, jak 
powiedziała, że udzielenie głosu osobom z Sali jest jej dobrą wolą. Zacytowała przy tym 
potwierdzający tę kwestię fragment statutu gminy. 
 

P. Pisarek przypomniał, że na sesji 20 marca była mowa o programie ochrony 
zwierząt. Przypomniał, ż jest możliwość adoptowania psów. Można dostać psa za darmo, 
dajemy półroczny wikt i zabiegi weterynaryjne. 
 

Barbara Królicka z Koła Prawa Sprawiedliwości chciała przeprosić, jeśli przedłużają 
sesję. 
 

Halina Roszczyńska wnioskowała, aby anonimowy mieszkaniec, który zgłosił się do 
p. Maślanki ujawnił swoją tożsamość. 
 

A. Pundyk złożyła oficjalny wniosek o zakończenie sesji. 
 

Sołtys Pyrzany Kazimierz Stojanowski zapytał, czy jest w Witnicy telewizja 
internetowa. 
 

P. Pisarek  powiedział, że podczas jarmarku p. Ryl chodził z kamerą  i mówił, że film 
będzie można obejrzeć w telewizji internetowej, na następnej sesji poprosimy o próbkę jego 
prac i bliższe informacje na ten temat.  
 
 
Ad 10. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad K. Sikorska dokonała zamknięcia sesji o 
godz. 17.34 

Przewodnicząca Rady 
 

mgr Krystyna Sikorska 
 
Protokolant 

Urszula Wośkowiak  


